



ACTA 11 CPFFM

Data: 03/02/2025

Lloc: Sala de Junes Ajuntament

Hora inici: 19.35 h

Hora finalització: 21.15 h

Hi assisteixen:	S'excusen d'assistir-hi:
Presidenta Eva Martin	Representant de la Parròquia Esteve Ferrer
Representació dels balls Joan Mas Eduard Sentís Ricard Vicente Josep Clarà Alberto Gutiérrez	Estudiosos de la Festa Alba Gràcia Loreto Baqués
Estudiosos de la Festa Joana Fort Àngels Parés	Representant Grallers Albert Soler
Estudiós Model Festiu Penedès Jordi Bertran	
President Comissió Xavi Salmerón	
Presidenta Comissió sortint Marta Casterad	
Secretari Oriol Julià	

Ordre del dia

- 1.- Acta anterior (posada al dia en tema de les actes)
- 2.- Presentació del nou President de la Comissió Municipal de Festa Major
- 3.- Situació actual avisos de Festa Major
- 4.- Sortides colles i rodatges
- 5.- Arranjament imaginari festiu
- 6.- Aniversari Colla Jove Bastons

Desenvolupament de la reunió:

- 1.- S'inicia la reunió amb l'aprovació de les actes anteriors 08 i 09, que s'enviaran a tothom en PDF i signades.



2.- La Presidenta del Consell presenta a Xavi Salmerón com a nou President de la Comissió Municipal de Festa Major i per tant com a nou membre del Consell. Aquesta és la seva primera reunió un cop nomenat pel Ple i deixa d'assistir a les reunions Agustí Marcet com President de l'anterior Comissió sortint, càrrec que ara ocupa Marta Casterad.

Xavi Salmeron presenta la seva Comissió com a diversa i amb la voluntat de fer una Festa Major popular i que tingui en compte els diversos col·lectius. Dóna les gràcies a Marta Casterad pel traspàs i la feina feta com a ex presidenta de Comissió i mostra la seva voluntat i ganes de treballar per la Festa.

3.- Es fa un repàs de temes pendents:

- Falta enviar les actes signades del CPFFM 09 i 10 a tots els membre del Consell.

- Les 3 cartes/avisos a les 3 colles de foc (Vella, Jove i ABPS) estan redactades però s'enviaran a tots els membres del Consell per la seva modificació o acceptació definitiva.

- Falta redactar la Carta a l'ABPS i a la Colla de Pastorets. També s'enviarà un correu a les gitanes recordant que no es pot ballar als casaments amb vestits i utilitatge oficials.

- S'enviarà una carta/avís a la colla de Pastorets un cop exposats els seus arguments al Consell.

- S'està a l'espera que el President de l'ABPS que faci una llista dels desacords que té amb el Protocol, sobretot en el tema de les edats. (Acta 9).

- S'està a l'espera que l'Escola de Grallers enviï un dossier explicant quins tipus d'instruments es poden tocar a cada ball o quins son idonis, els instruments mínims per cada ball, etc. (Acta 5)

4.- Es parla de la importància de la música en general i del seu paper rellevant dins la Festa. És considera que és un tema que cal treballar dins el Consell. Surt el tema de la Colla Maricel. Es parla de la possibilitat de que les colles de grallers facin una prova de nivell.

Jordi Bertran explica que a Tarragona s'havia fet mitjançant un concert amb l'assistència d'un jurat que valorava cada colla. Bertran comenta que les proves van servir per 2 coses:

- Els que no tocaven bé, assajaven i espavilaven per fer-ho bé.
- Es mesurava la maduresa de la canalla per sortir per Festa Major.

Es comenta també que l'Escola de Grallers fa algun tipus de prova de nivell internament.

5.- La Presidenta del Consell Eva Martin proposa fer grups de treball dins del Consell, per liderar diversos temes, ja que la regidoria no pot arribar a tot. Comenta que seria interessant fer un grup de treball per liderar aquesta prova de nivell, entre d'altres temes.



6.-S'explica que hi ha una petició de rodatge que demana la participació de diverses colles, entremesos i imatgeria festiva. Cal regular-ho d'alguna manera. Ja es va avisar al President de l'ABPS que això s'havia de consultar en cas que la petició arribés a l'Agrupació.

7.- Sortides de les colles. Actualment el President de l'ABPS avisa a la Presidenta del Consell per Whatsapp i sovint just abans de la sortida. Cal regular-ho d'alguna manera. El protocol (Art. 5.2 apartat i) diu que els caps de colla avisaran a la regidoria com a mínim amb una setmana d'antelació. S'hauria de fer un formulari per sol·licitar aquest permís de sortida.

8.- Arranjament Imaginari Festiu.

8a- Gegant Americanos: S'explica al Consell que s'està treballant per fer vestits nous als Gegant Americanos. L'empresa Casserres ja hi està treballant. Hi ha una polèmica sobre si els vestits antics, originals, eren de color verd o de color blau, hi ha diferents teories. També cal pensar si és necessari recuperar els vestits originals. Tot plegat es parlarà en una reunió amb els responsables del vestuari i en la que també es convocaran representants del Consell, Caps de colla de les cubanites i altres persones implicades.

8b- Gegants Nous de la Vila. Ricard Vicente explica que es faran els fondos dels vestits dels Gegants Nous recuperant el disseny que va fer Artur Carbonell, la geganta de color morat i el gegant de color gris. D'aquesta manera els Nous recuperen la imatge tal com els va dissenyar Artur Carbonell i el Vells ja han recuperat la imatge inicial del 1897, de Lluís Labarta. També se'ls farà una nova pintada.

Es parla de recuperar la roba vella dels gegants, que està dispersa en cases particulars i fer uns penja-robes a l'Espai Festes.

9.- Àliga i Nit de Foc. Es parla de la problemàtica de tenir l'Àliga a punt per Santa Tecla si la Nit de Foc es fa el dia 20 a la nit. La Nit de Foc es farà el dia 20 i la regidoria procurarà que el restaurador pugui tenir-la enllestida en un dia. La colla en farà la neteja.

10.- Aniversari Colla Jove de Bastons. Tot i que la seva primera proposta va ser demanar fer una trobada de Colles de Bastons al voltant de la festa de les Cases Noves, se'ls proposarà fer-ho el 20 de setembre. La Comissió hi està treballant i s'anirà lligant tot poc a poc.

11.- Àngels Parés demana un canvi en el Protocol, concretament a l'apartat H, punt 1 (Aprovació) del Protocol. La proposta és que on diu: "Aquest protocol serà aprovat en primera instància..." hauria de dir: "Aquest Protocol va ser aprovat pel Ple de la Corporació, en sessió ordinària celebrada el dia 26 d'abril de 2023, el qual va adoptar, entre d'altres, els següent acord: 15.1.- Aprovació definitiva del Protocol de Festa Major i resolució d'al·legacions (1069-000006-003087/2023).

12.- Joana Fort proposa calendaritzar les reunions per dates i per temes, així tothom sabrà quan es parlarà sobre cada tema i si es fan grups de treball es podran preparar la feina amb temps.



Acords:

- 1- Regidoria enviarà als membres del Consell els avisos a les colles que falten per tal que facin la revisió final i tirar-ho endavant. A part s'enviaran les actes que falten i redactarà els avisos pendents.
- 2- Fer un Formulari per tal que les colles avisin de les sortides tant al municipi com fora del municipi.
- 3- Passat Carnaval fer reunió per parlar dels vestits del gegant Cubanitos.
- 4- Saltar la propera reunió del Consell del 3 de març, per caure en ple carnaval, i passar-la el 17 de març.

I sense més, es tanca la sessió a les 21.15 h

Sitges, a data de signatura electrònica

Secretari

Oriol Julià Carbonell

Cap del Servei de Tradicions i Festes

JOSEP ORIOL

JULIÀ CARBONELL

- DNI

(TCAT)

Signat digitalment per
JOSEP ORIOL JULIÀ
CARBONELL - DNI
(TCAT)
Data: 2025.03.18
14:24:47 +01'00'

Vist i plau

Eva Martin Martinez

Presidenta

EVA MARIA

MARTÍN

MARTÍNEZ - DNI

(TCAT)

Signat digitalment
per EVA MARIA
MARTÍN MARTÍNEZ -
(TCAT)
Data: 2025.03.19
11:15:53 +01'00'